
Sundheds- og Ældreudvalget

Til: Sundheds- og ældreministeren

Dato: 24. november 2016

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

L 38
Forslag til lov om ændring af lov om apotekervirksomhed og lov om lægemid-
ler. (Bedre tilgængelighed til lægemidler ved etablering af apotekernes vagt-
tjeneste og selvvalg af håndkøbslægemidler).
Af sundheds- og ældreministeren (Sophie Løhde)

Spørgsmål 20
Lægeforeningen fremhæver i deres høringssvar, at det er vigtigt, at der rådgi-
ves om lægemidlets korrekte anvendelse, også når det gælder håndkøbslæ-
gemidler, og det understreges af antallet af henvendelser til Giftlinjen på Bi-
spebjerg Hospital, som også sker på baggrund af forgiftninger med håndkøb-
slægemidler. Kan ministeren redegøre for, hvor mange henvendelser om for-
giftninger der er årligt, og som er sket udelukkende med håndkøbslægemidler
eller med håndkøbslægemidler involveret? Og hvordan vil ministeren sikre, at
der rådgives tilstrækkeligt om de håndskøbslægemidler, der sættes i selvvalg
i detailhandlen, så der ikke sker en stigning i antallet af forgiftninger forårsaget
af enten helt eller delvist håndkøbslægemidler?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Pernille Schnoor (ALT).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Pernille.Schnoor@ft.dk og til
lov@ft.dk.

På udvalgets vegne

Liselott Blixt
formand
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